
Rada školy pri ZŠ Kukučínova ulica 106 vo Vranove nad Topľou 

 

Výročná správa o činnosti Rady školy pri ZŠ Kukučínova ulica 106 

vo Vranove nad Topľou 

za rok 2024 

 

     Rada školy je iniciatívnym a poradným samosprávnym orgánom, ktorý vyjadruje 

a presadzuje verejné záujmy a záujmy žiakov, rodičov, pedagogických zamestnancov 

a ostatných zamestnancov školy v oblasti výchovy a vzdelávania. Plní funkciu 

verejnej kontroly, posudzuje a vyjadruje sa k činnosti školy. V rámci svojej 

pôsobnosti vykonáva činnosti, ktoré jej prislúchajú a vyplývajú z príslušných 

právnych predpisov. 

 

     Rada školy pri ZŠ Kukučínova ulica 106 vo Vranove nad Topľou začala svoju 

pôsobnosť ustanovujúcim zasadnutím Rady školy, ktoré sa konalo 24.06.2024  

a potvrdením zriadenia Rady školy zriaďovateľom na funkčné obdobie štyroch rokov 

2024 – 2028 po voľbe predsedu a podpredsedu RŠ s účinnosťou od  10.06.2024.  

 

Zloženie Rady školy 

 

     V roku 2024 pracovala rada školy v tomto zložení: 

 

 zvolení zástupcovia rodičov alebo zákonných zástupcov žiakov 

Miroslava Daňová 

Miroslava Kurová 

Michaela Kurová 

Mgr. Alfonz Kaliaš 

 zvolení zástupcovia pedagogických zamestnancov 

Mgr. Anna Karabová – predsedníčka RŠ 

PhDr. Radoslav Homoľa – podpredseda RŠ 



 zvolený zástupca prevádzkových zamestnancov 

Iveta Dudaščíková 

 delegovaní zástupcovia zriaďovateľa 

RNDr. Valéria Novikmecová 

Ing. Peter Zahorjan 

Ing. Jozef Mikita 

Mgr. Martina Čandíková 

 

 

Činnosť Rady školy 

 

     Rada školy v kalendárnom roku 2024 svoju činnosť vykonávala v zmysle 

schváleného Plánu práce rady školy na rok 2024 a v súlade s platným Štatútom rady 

školy, ktorý bol prijatý na ustanovujúcom zasadnutí rady školy. Členov na zasadnutia 

zvolávala predsedníčka rady školy elektronicky, pozvánkou a  e-mailom, prípadne 

telefonicky. Zo všetkých zasadnutí boli vyhotovené  zápisnice, členovia rady školy 

svoju prítomnosť potvrdzovali podpisom prezenčnej listiny. Dôvodom neprítomnosti 

členov na zasadnutiach rady školy bola práceneschopnosť, pracovná 

zaneprázdnenosť alebo naliehavá udalosť v rodine. Neúčasť na zasadnutí členovia 

vopred ospravedlnili. V priebehu roka 2024 sa uskutočnili 3 riadne zasadnutia 

 

 

Zasadnutie 24.06.2024 

 

     Ustanovujúcim zasadnutím rady školy bol termín zasadnutia 24.06.2024, na 

ktorom sa prvýkrát stretli novozvolení zástupcovia za zákonných zástupcov, 

zástupcovia  za pedagogických zamestnancov, zástupca  za prevádzkových 

zamestnancov,  delegovaní zástupcovia  zriaďovateľa.  Novozvolená predsedníčka 

RŠ, Mgr. Anna Karabová, predložila členom RŠ Štatút Rady školy na schválenie 

v plnom znení, o ktorom informovala prítomných členov. Materiál potrebný na 

zasadnutie musia členovia RŠ predložiť 15 dní vopred, ďalej predsedníčka RŠ 

zhrnula obsah štatútu a jeho jednotlivých článkov. Nikto z prítomných členov nemal 

k štatútu žiadne námietky ani pripomienky, resp. doplnenia. Informácie pre členov 

RŠ sa týkali organizovania zasadnutí, a to: predsedníčka RŠ oznámi všetkým členom 



RŠ prostredníctvom elektronickej pošty presný termín a čas zasadnutia, členovia 

musia odpovedať na e-mail, potvrdiť svoju účasť, resp. neúčasť. Týždeň  pred 

zasadnutím RŠ bude predsedníčka telefonicky kontaktovať členov RŠ a oznámi 

prípadné zmeny alebo zrušenie termínu, resp. nový termín zasadnutia RŠ. Všetky 

telefonické kontakty, e-maily členov rady školy má predsedníčka RŠ k dispozícii. 

Členovia sa jednohlasne zhodli, že nie je potrebné posielať pozvánky na zasadnutia 

RŠ poštou, do vlastných rúk. Predsedníčka spracuje zápisnicu a prezenčnú listinu z 

každého  zasadnutia pošle p. RNDr. V. Novikmecovej  formou oskenovaného 

dokumentu,  elektronickou poštou. 

     Člen RŠ, p. Mgr. A. Kaliaš, sa zaujímal o to, prečo musia zákonní zástupcovia 

čakať svoje deti vonku, pri vstupe do školského areálu  a mal výhrady aj k forme 

zabezpečenia objektu školy (vstupné mreže). Predsedníčka RŠ vysvetlila členovi RŠ 

príčiny rozhodnutia vedenia školy.  Príčinou tohto opatrenia, týkajúceho sa vstupu 

zákonných zástupcov a iných cudzích osôb do areálu školy bolo to, že škola 

zodpovedá za bezpečnosť žiakov, pedagogických i nepedagogických zamestnancov 

počas vyučovacieho procesu i počas prestávok.  Do areálu školy je prísny zákaz 

vstupu cudzích osôb z bezpečnostných dôvodov,  poučením z minulosti boli prípady 

agresívnych rodičov  (ktorí boli často pod vplyvom alkoholu a mali pri sebe 

nebezpečné a život ohrozujúce predmety, a ktorí chceli riešiť problémy svojich detí, 

žiakov našej školy,  formou násilia a boli vulgárni voči zamestnancom školy). 

Výstrahou bol najmä prípad v ZŠ Vrútky a v iných školách na Slovensku.  

       Ing. P. Zahorjan informoval prítomných členov o možnostiach získania 

finančných prostriedkov z grantov na obnovu areálu školy, týkalo sa to hlavne 

veľkého športového ihriska, na to reagovali členovia RŠ, predsedníčka aj 

podpredseda RŠ, Mgr. Karabová a Dr. Homoľa. Areál je nevyhnutné upraviť 

a prispôsobiť požiadavkám výchovno-vzdelávacieho procesu, skultúrniť priestory 

školy (športová činnosť na hodinách TSV, športové záujmové útvary, dopravná 

výchova na I. a II. stupni ZŠ – naučiť žiakov pravidlá cestnej premávky, 

bicyklovanie a jeho pravidlá, úprava areálu na vyučovanie vonku, mimo tried, 

kultúrne podujatia školy). 

     Predsedníčka RŠ informovala členov o žiakovi, B. Miľovi, ktorého zákonní 

zástupcovia prihlásili do 1.ročníka ZŠ dňa 24.06.2024, po termíne prihlasovania detí 

do 1.ročníka. RNDr. V. Novikmecová sa vyjadrila kladne, že škola tohto žiaka môže 

prijať a zaradiť do stavu k 15.09.2024.  



      Predsedníčka RŠ Mgr. Karabová  sa spolu s podpredsedom Dr. Homoľom 

vyjadrili k vysokým počtom žiakov v jednotlivých triedach, 30 žiakov v triede 

z rómskych komunít, žiakov zo SZP a žiakov so ŠVVP (obec Vechec, obec Banské, 

mestská časť - Čemerné) je príliš vysoký na zvládnutie disciplíny, počas vyučovania 

i počas dozorov cez prestávky, aj pri zvýšenom počte asistentov učiteľa je nemožné  

a veľmi náročné udržať pozornosť a disciplínu žiakov, preto apelujeme na 

zriaďovateľa a vedenie školy, aby bralo tento vážny fakt do úvahy. Presné počty 

žiakov v triedach budú zistené a zrejmé až po organizácii školy v školskom roku 

2024/2025, po opravných skúškach a náhradnom preskúšaní žiakov. 

  

Rada školy prijala uznesenie: 

Rada školy schválila: 

 - Štatút rady školy, nikto z členov RŠ nemal žiadne námietky k uvedenému 

dokumentu. 

 

 

 

Zasadnutie 30.08.2024 

 

      Zasadnutie RŠ otvorila a viedla predsedníčka RŠ Mgr. Anna Karabová.  

Na RŠ bol prizvaný riaditeľ školy, PaedDr. Martin Babiak, ktorý referoval 

a oboznámil prítomných členov RŠ so ŠkVP, s organizačným a materiálnym 

zabezpečením školského roka 2024/2025.  

     V ŠkVP je zavedená telesná a pohybová príprava počas vyučovacieho procesu 

v počte 33 hodín na žiaka, na I. stupni bude telesná a pohybová príprava 

zrealizovaná počas veľkých prestávok, kedy si žiaci spolu so svojimi vyučujúcimi 

môžu zacvičiť v priestoroch školy. Na druhom stupni sa pohybová a telesná príprava 

bude realizovať do športových dní, školskej olympiády, MDD, Deň Rómov, 

Valentínsky deň, Turistický deň, Majáles.  

     Do ŠkVP po schválení pedagogickej rady boli posilnené predmety na I. stupni 

ZŠ– SJL, MAT, INF a na II. stupni ZŠ– DEJ, BIO, MAT, GEG, INF, THD, VYV. 

V školskom roku 2024/2025 bolo vytvorených 19 tried.:  na I. stupni,  1.ročník – 

tr.uč. Mgr. M.Bedriová, 2.ročník – tr.uč. Mgr .K. Figeľová, 3.ročník – tr.uč. Mgr. T. 



Lukáčová, 4.ročník -  Mgr. J. Demčáková. 1 špeciálna trieda – 8 žiakov po špeciálno-

pedagogickom vyšetrení. 

Na 2.stupni: 5.A – tr.uč. Mgr. A. Karabová, 5.B – tr.uč. Mgr. M. Filičko, 5.C – tr.uč. 

PaedDr .B. Petro – spolu 93 žiakov. 6.A – tr.uč. PhDr. R. Homoľa, 6.B – tr.uč. 

PaedDr. L. Kľučárová, 6.C – tr.uč. Mgr. L. Kostelníková – spolu 78 žiakov.  

7.A – tr.uč. Mgr. G. Marcinovová, 7.B – tr.uč. Mgr. R. Rákošová, 7.C – tr.uč. 

 Mgr. J. Ottingerová, 7.D – špeciálna trieda, tr.uč. Mgr. J. Vašíková– spolu 93 

žiakov.  

8.A – tr.uč. Mgr. M. Fedorková , 8.B – tr.uč. Ing. K. Pačutová, 8.C – tr.uč. Mgr. I. 

Ivanová, spolu 85 žiakov. 9.A – tr.uč. PaedDr. H. Kašinská, 9.B – tr.uč. Mgr. L. 

Bačišinová – spolu 54 žiakov. 

     Ďalej Dr. Babiak informoval prítomných, že Ing. P. Zahorjan sa aktívne zaujímal 

o počty žiakov v triedach, ktorý je príliš vysoký na podmienky školy, v závislosti na 

vysokú a neprimeranú záťaž pedagógov, ktorí v týchto triedach zabezpečujú 

výchovno-vzdelávací proces. Dr. Babiak vysvetlil prítomným problematiku 

financovania školy v závislosti od počtu žiakov v základných školách podľa normy 

a počtov, ktoré nariaďuje štát. Je nemysliteľné, že školy so žiakmi zo sociálne-

znevýhodneného prostredia, v hmotnej núdzi majú počet žiakov v piatom ročníku po  

31 žiakov! Je nutné a potrebné  to zmeniť. Tento fakt uznali aj prítomní členovia RŠ, 

zvolení zástupcovia za rodičov, ktorí boli pohoršení takými vysokými počtami 

žiakov, keďže školu navštevujú aj ich vlastné deti. 

Personálne obsadenie školy v školskom roku 2024/2025: 

     Kolektív pedagogických pracovníkov tvoria triedni a netriedni učitelia. Netriedni 

učitelia: Mgr. V. Berecinová, Mgr. R. Zajíc, Ing. T. Krištová, Ing. M. Kašinský, Mgr. 

J. Lukča, Ing. V. Krotká, Mgr. A. Marcinčáková, Mgr. D. Špirková, Mgr. G. 

Zálepová.  Negatívom v tomto školskom roku je nedostatočný počet asistentov, 

ktorých je 5,5 na školu so 470 žiakmi, ktorí sú SZP a v hmotnej núdzi, žiaci so 

špeciálnymi výchovno-vzdelávacími potrebami.  Asistenti v tomto školskom roku sú: 

p. Mgr. M. Chmeliarová, p. M. Bačíková, p. M. Jakubková, p. I. Černá, p. E. Hricová 

– ekonómka školy, p. I. Vaľková. Pedagogický asistent musí spĺňať kritériá, a to:  

pedagogické vzdelanie – stredoškolské, vysokoškolské, neexistuje už pozícia 

rómskeho asistenta v škole.  

     Ďalšími zamestnancami školy sú technicko – hospodárski pracovníci (1 

hospodárka – p. J.Jurčišinová, 1 školník – p. M.Musák, 4 upratovačky – p. E. Fiaská, 



p. I. Dudaščíková, p. M. Bednárová, p. J. Slivková) a vedúca školskej jedálne p. Z. 

Lukačinová s 3 kuchárkami – p. M. Raganová, p. M. Adamová, p. M. Solotruková.  

Návrhy počtu žiakov v triedach.  

     K tomuto bodu sa vyjadril pán riaditeľ a súhlasil, že počty sú veľmi vysoké 

a vyhovujúcim počtom by bol počet 20 až 22 žiakov v jednej triede a v každom 

ročníku. 

    Štát zapojil pilotné školy do chystanej novej kurikulárnej reformy, naša škola sa 

zapojí v roku 2026, kedy táto reforma odštartuje v každej škole na území SR. 

 

     Materiálne zmeny v školskom roku 2024/2025, zrealizovala  sa: oprava komína 

na školskej kotolni vo výške 39.600 eur, obnova a očistenie fasády vstupu do školy 

a 1. pavilónu, nový nástrek v jednotnej farbe vo výške  26.700 eur mesto Vranov nad 

Topľou  poskytlo financie zo zadržaných prostriedkov. Z vlastného rozpočtu školy 

boli vymaľované vnútorné priestory 4.pavilónu vo výške  29.000 eur a bol 

zrekonštruovaný chodník ako nová úniková cesta v prípade požiaru alebo nahlásenia 

bomby vo výške 34.000 eur.  

     Medzi plánované investície týkajúce sa rekonštrukcie patria: rekonštrukcia WC 

a sanity v areáli školy, v jednotlivých pavilónoch.  

Program zasadnutia RŠ bol doplnený o zmeny v Školskom poriadku školy 

v školskom roku 2024/2025, ktorý navrhla, prerokovala a schválila pedagogická 

rada dňa 28.08.2024: používanie mobilných telefónov v škole – úplný zákaz 

používania mobilných telefónov na I. stupni ZŠ, aj na II. stupni okrem vyučovacích 

hodín, ktoré umožňujú použiť mobilný telefón v rámci tém ŠVP a TVVP len so 

súhlasom vyučujúceho a dozor konajúceho učiteľa, odev žiakov - vhodný, čistý 

a počasiu primeraný, používanie život a bezpečnosť ohrozujúcich predmetov, ktoré 

nepatria do školy. 

     Ďalej pedagogická rada navrhovala úplné uzamknutie budovy školy počas 

vyučovania, ide o vstup do školy, kde čakajú rodičia na svoje deti po vyučovaní, aj 

počas vyučovania, ale pedagogická rada prijala opatrenie, ktoré sa týkalo zákazu 

fajčenia, požívania alkoholických a energetických nápojov v budove školy 

s písomným upozornením pri vstupe do budovy školy, ďalej zákaz vstupovať do 

školy za zamrežovanú časť (výnimkou budú iba rodičia prvákov počas prvého 

týždňa, kým sa žiaci adaptujú na nové priestory školy), ospravedlňovanie 

neprítomnosti žiaka na vyučovaní , keď 5 po sebe nasledujúcich dňoch môže 



ospravedlniť s prerušením zákonný zástupca žiaka po včasnom oznámení triednemu 

učiteľovi, v jednom mesiaci tak môže rodič ospravedlniť 10 dní, keď žiak chýba viac 

ako je uvedené, musí písomne požiadať vedenie školy o ospravedlnenie spolu 

s lekárskym potvrdením a odôvodnením neprítomnosti žiaka. Do školského klubu  

detí sa môžu prihlásiť aj žiaci 5.ročníka ZŠ. 

     Člen RŠ, Mgr. A. Kaliaš sa vyjadril k vysokému počtu žiakov, navrhol, aby sa to 

v ďalších školských rokoch zmenilo na nižšie počty. Kvôli žiakom zo SZP, 

v hmotnej núdzi, žiakov so ŠVVP, ktorí potrebujú individuálny prístup a pomoc 

asistentov učiteľa, ktorých by tiež malo byť v našej škole oveľa viac ako je teraz. 

     Ďalšou požiadavkou zo strany zákonných zástupcov bola požiadavka, aby učitelia 

a asistentky na žiakov nekričali (hlavne na spoločných chodbách a v školskej 

jedálni), neboli k nim vulgárni, aby s deťmi slušne rozprávali a oslovovali ich 

menom. Ak nastane nejaký výchovný problém, hneď treba kontaktovať rodičov 

prostredníctvom Edupage, telefonicky, predvolaním a konzultáciou s rodičom. 

Výchovné  problémy treba  hneď riešiť,  treba informovať rodiča a komunikovať 

s ním. Prijať potrebné a nevyhnutné opatrenia pri výchove detí.  

 

Rada školy prijala uznesenie: 

 

Rada školy berie na vedomie: 

 - informácie o pedagogicko-organizačnom a materiálnom zabezpečení výchovno-

vzdelávacieho procesu v školskom roku 2024/2025 

 - personálne obsadenie školy a stav žiakov v školskom roku 2024/2025 

 - počty žiakov v triedach jednotlivých ročníkov v 1.- 9.ročníku v školskom roku  

2024/2025 

 - doplnené zmeny v Školskom poriadku 2024/2025 o používaní  a zákaze mobilných 

telefónov v priestoroch školy počas vyučovania, o ospravedlňovaní žiakoch počas 

neprítomnosti v škole 

 

Rada školy prerokovala: 

 - Školský vzdelávací program na školský rok 2024/2025 

 - opatrenia zo strany školy, ktoré zabezpečia poriadok a bezpečnosť v priestoroch 

školy počas vyučovania pre žiakov a zamestnancov školy – zamykanie vchodových 

dverí pri vstupe do školy, zákaz pohybu cudzích osôb v priestoroch školy 



Zasadnutie  09.10.2024 

 

     Radu školy otvorila a viedla predsedníčka Mgr. Anna Karabová, ktorá prítomných 

privítala a oboznámila s programom zasadnutia. Po schválení pedagogickou radou 

dňa 07.10.2024 bola Rada školy oboznámená s obsahom Správy o výchovno-

vzdelávacej činnosti  v školskom roku 2023/2024. 

      Ďalej si  p. Ing. J. Mikita vyžiadal od riaditeľa školy Dr. M. Babiaka  počty 

žiakov zo spádových obcí, ktorí navštevujú ZŠ Kukučínova ul.106 (obec Vechec, 

obec Banské, mestská časť - Čemerné). Dôvodom boli počty žiakov v triedach, ktoré 

sú nateraz neprimerane  vysoké. V piatom ročníku sa vyučuje v 3 triedach  po 31 

žiakov.  Zástupcovia za pedagogických zamestnancov tento stav považovali ako 

trvale neudržateľný z hľadiska disciplíny, agendy, dozorov a najmä priebehu 

výchovno-vzdelávacieho procesu.  

    Ďalším bodom programu boli návrhy stretnutí RŠ v školskom roku 2024/2025. 

Naplánované sú zasadnutia v januári, v marci, v auguste  a v októbri. 

     Riaditeľ školy, Dr. M. Babiak, požiadal zástupcov z MsÚ a Odboru školstva, aby 

bola zrealizovaná prestavba spájacích chodieb medzi pavilónmi, dôvodom boli 

vysoké úniky tepla v týchto objektoch, s tým boli spojené vysoké finančné náklady 

na vykurovanie vo vykurovacej sezóne.   

     Naplánovaná bola aj prestavba a rekonštrukcia športového ihriska v areáli školy, 

Ekoučebňa vo vonkajších priestoroch školy, ktorá by slúžila na zážitkové  

a netradičné vyučovanie pre našich žiakov.  

     Ing. P. Zahorjan navrhol riaditeľovi školy, aby dal vyhotoviť energetický audit 

spájacích chodieb (úniky tepla cez okná a dvere).  

     PhDr. V. Novikmecová sa prihovorila k členom RŠ, k zástupcom za rodičov, aby 

viac motivovali  a apelovali na ostatných rodičov k tomu, aby ich deti mohli 

absolvovať školu v prírode, lyžiarsky výcvik, plavecký výcvik. Tieto aktivity boli 

dotované štátom, ale v ZŠ Kukučínova ul.106 neboli  využívané  kvôli nezáujmu zo 

strany zákonných zástupcov.  

 

Rada školy prijala uznesenie: 

Rada školy prerokovala a doporučila poslať zriaďovateľovi na schválenie: 

 - Správu o výchovno-vzdelávacej činnosti v školskom roku 2023/2024  

 



Rada školy zobrala na vedomie: 

 - žiadosť riaditeľa školy o energetický audit spájacích chodieb, zateplenie chodieb, 

rekonštrukciu fasád, vonkajších priestorov školy  za finančné prostriedky zo 

zadržaných financií 

 - plánovanú výmenu sanity, WC v priestoroch školy v budúcom roku 2025 

Rada školy schválila: 

 -  plán zasadnutí rady školy v školskom roku 2024/2025. 

 

Záver 

      

     Rada školy nemá vlastný majetok, administratívnu činnosť zabezpečovala 

z prostriedkov rozpočtu školy. 

 

     Výročná správa o činnosti Rady školy pri ZŠ Kukučínova ulica 106 vo Vranove 

nad Topľou za rok 2024 bola prerokovaná a schválená na zasadnutí dňa 26.03.2025 

a bude zverejnená na webovej stránke školy www.kukucinka.eu. 

 

 

Vo Vranove nad Topľou 26.03.2025 

 

         Mgr. Anna Karabová 

       predsedníčka rady školy 

  

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 


